
Rozhovor s poslankyňou

Lamačania Lamačanom                   
Hovoríme s Mgr. Martou Janyškovou, pred-
sedníčkou Komisie pre kultúru, voľný čas 
a revitalizáciu ihrísk MZ Bratislava-Lamač.

Aké prekvapenia chystá 
vaša komisia v roku 2012?
Som veľmi rada, že napriek 
šetreniu sa podarilo udr
žať všetky akcie, ktoré boli 
navrhované kultúrnou ko
misiou aj na tento rok. Ďa
kujem všetkým poslancom, 
že pri odsúhlasovaní sumy 
na kultúru a  na jediné podujatia, ktoré majú 
v Lamači už tradíciu a veľkú návštevnosť, pod
porili návrh kultúrnej komisie. Veľmi žiadané 
sú napr. pravidelné divadielka pre najmenších, 
alebo seniorské zájazdy, na myšlienku ktorých 
som prišla ja v roku 2003 a ujali sa. Dobrá zvesť 
sa šíri o  nich ďalej a  už druhý rok sa robia aj 
v iných mestských častiach. 

To nie sú však jedniné podujatia... 
Napríklad vítanie detí do života. Lamač nemá 
matriku a táto udalosť nespadá do našej kom
petencie, no našli sme náhradu – udeľovanie 
domovskej listiny dieťatkám. Mohla by som 
vymenovať aj ďalšie kultúrne udalosti, o  kto
ré sme život v Lamači rozšírili, ale spomeniem 
tohtoročnú novinku – rok 2012 sme vyhlásili 
za Rok lamačských umelcov. Vo februári sme 
dali priestor Jankovi Gregušovi a Stanislavovi 
Pánisovi, v  marci bola otvorená výstava dre
vorezbára Pavla Krkošku. V apríli bude výstava 
domácich ručných prác a výrobkov.
Žijeme rozlohou v  najmenšej mestskej časti 
a  sme na ňu hrdí. Mnohí sa poznáme dobre, 
podaktorí z videnia a niektorí vôbec. Aj preto 
je dôležité, aby sme sa stretávali na rôznych 
kultúrnych podujatiach a  poznali ľudí, ktorí 
nás reprezentujú aj mimo hraníc Lamača.

Budete pokračovať v  revitalizácii ihrísk,    
ktoré sa začali v minulom roku?
Som veľmi rada, že v  tohtoročnom rozpočte 
vyčlenil náš poslanecký klub na revitalizáciu 
ihrísk 15 000 eur, keďže starosta v  predlože
nom návrhu rozpočtu navrhol 0 eur. Po skúse
nostiach z minulého roka si dáme väčší pozor 
na konkrétny spôsob revitalizácie vybraného 
ihriska. V komisii starostlivo zvážime jednotlivé 
námety aj od občanov a rozhodneme tak, aby 
sa najneskôr cez letné prázdniny vybraté ihris
ká zmodernizovali. Využívam túto príležitosť 
a vyzývam našich občanov, aby MÚ do konca 
apríla zaslali konkrétne námety a  návrhy, ako 
a kde revitalizovať detské ihriská v tomto roku. 
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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 19. 4. a miestneho zastupiteľstva 3. 5. 2012.

Spomeňme si na ženy častejšie 
ôsmy marec je každoročne spájaný s  MDŽ. 
My, v Lamači, sme tento sviatok oslávili o deň 
skôr. V  kine sa stretli ženy rôznych vekových 
kategórií, niektoré dokonca v sprievode svojej 
mužskej polovičky, na veľmi peknom koncer
te ľudovej hudby bratov Kuštárovcov. Všet
ky ženy na úvod pozdravil starosta MČ Peter 
Šramko. Na koncerte odzneli známe ľudové 

piesne zo všetkých krajov. Mnohí si pospevo
vali a tlieskali do taktu. Na záver nás všetkých 
prekvapila tajomníčka kultúrnej komisie Mária 
Šimončičová, ktorá zaspievala ľudovú pieseň 
Kelvo dievča nemá v  tom Pukanci frajera za 
sprievodu ľudovej hudby. Všetky ženy dostali 
malý praktický darček – nákupnú tašku a kve

tinku. Po koncerte bolo malé občerstvenie, pri 
ktorom ženy v  družných debatách spomínali 
na zážitky z osláv MDŽ za posledné roky. Ženy 
jednoznačne boli, sú a  budú prínosom pre 
spoločnosť a  je dôležité si ich uctiť, ak už nie 
každý deň, tak aspoň raz do roka.

Marta Janyšková

Výstava doc. Pavla Krkošku         

Súčasťou osláv MDŽ bolo aj otvorenie výstavy 
doc. Pavla Krkošku, ktorá trvala do 11. mar
ca 2012. Pavla Krkošku známi a priatelia pre
zývajú aj majster Pavol z Lamača. Tam žije 
obklopený krásnym svetom vlastnej fantázie, 
v zajatí sochárskych prác v dreve, ale aj obra
zov a kresieb, ktoré dostal od svojich priateľov 
– umelcov.

Celý svoj profesijný život zasvätil drevu: ako 
docent na Fakulte chemickej a potravinárskej 
technológie STU v Bratislave, na Katedre che
mickej technológie dreva, celulózy a papiera. 
Vedecké výskumy analyzoval aj výtvarne vo 
svojich drevených reliéfoch: Výroba papiera 
v Galii a Genéza výroby papiera na Slovensku. 
Hlboký vzťah k  prírode, k  zvieratám, ktoré 
sa stali tiež súčasťou jeho života, ho inšpiruje 

k  dielam, v  ktorých človek splýva s  prírodou, 
s jej rytmom a tajuplnosťou. Druhou stránkou 
mince jeho záujmu je človek. Jeho charakter, 
povaha a výraz. Portréty, ktoré vytvára sú živ
šie, vypovedajú viac ako ľudia, podľa ktorých 
ich vyrezával... Často nie sú úplne autentické 
so zobrazovanou predlohou, ale tým presnej
šie vyjadrujú pocity majstra rezbára z nej. Ra-
dosť mu pri tom robí čistý materiál dreva, jeho 
záhady, štruktúra, tajomstvá... 

 Mária Kovalčíková
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Doprava a bezpečnosť                      
Tieto slová si, milí Lamačania, opakujem od 
Nového roku viac ako inokedy. Problematika 
dopravy zahŕňa celý rad závažných rozhod
nutí, ktoré sme riešili aj na nami zvolanom 
mimoriadnom februárovom zasadnutí zastu
piteľstva (28. februára). Prvou oblasťou, kde 
naše zastupiteľstvo na môj návrh prijalo uzne
senie bolo odmietnutie navrhovanej stratégie 
parkovacej politiky mesta. Tá absolútne ne
zmyselne zavádzala jednotný strih parkovacej 
politiky do všetkých mestských častí, ktorým 
by zobrala akúkoľvek možnosť ovplyvňovať 
parkovanie vo svojej mestskej časti. To už ne
hovorím o  absolútne neprijateľnom systéme 
navrhovaných poplatkov, kde by každý Lama
čan platil za parkovanie v mestskej časti, ktoré 
má doteraz úplne zdarma mimo vyhradeného 
parkovania – to by sa zrušilo – a  všetky pe
niaze za výber parkovného by nešli Lamaču, 
ale centrálnej spoločnosti mesta, ktorá by ich 
rozdeľovala prapodivným spôsobom ďalej. 
Odmietnutá stratégia vôbec neriešila podpo
ru výstavby nových parkovacích miest, prepo
jenie systému verejnej dopravy so záchytnými 
parkoviskami, či ďalšie otázky, ktoré s  takou 
širokou a  citlivou agendou, akou parkovanie 
bezpochyby je, úzko súvisia. Preto som rád, že 
sme ako prví jednoznačne odmietli tento kon
cept, ktorý bol chybný od základov a naďalej 
budeme pripravovať projekt rezidenčného 
parkovania na uliciach Studenohorská, Hey
rovského a  Na barine tak, aby bol spustený 
ešte tento rok.
Druhou oblasťou, ktorou sme sa zaoberali na 
mimoriadnom zasadnutí zastupiteľstva vo 
februári bola téma riešenia križovatky pri Pan
tlovi. Ako isto viete, mesto vyčlenilo na vypra
covanie projektu 70 000 EUR. No návrh, ktorý 
nám prezentovali príslušní odborní pracovníci 
z mesta je absolútne nedostatočný. Nasúkanie 
6 semaforov a 4 ostrovčekov bez akýchkoľvek 
stavebných úprav križovatky tak môže túto 
situáciu ešte paradoxne zhoršiť. Preto sme pri
jali uznesenie, aby bola vypracovaná analýza 
o pozitívach a negatívach svetelnej križovatky 
a kruhového objazdu. Moji odborníci v komi
sii majú veľmi veľa argumentov o výhodnosti 
riešenia križovatky Pri Pantlovi formou kruho
vého objazdu. Ten okrem upokojenia dopravy, 
rieši aj prednosť chodcov dvoma priechodmi 
a  po výstavbe nie je náročný na akúkoľvek 
údržbu a prevádzku, kde pri semaforoch si fir
ma, ktorá ich prevádzkuje takto zabezpečuje 
veľmi slušný ročný príjem. Je veľmi na škodu, 
že v  Bratislave je z  týchto pochopiteľných 
dôvodov veľmi silná „semaforová” loby, ktorá 
doslova tlačí semafory všade a  spôsobuje to 
problémy nám všetkým. Preto chceme prob
lém pri Pantlovi vyriešiť systémovo a  moder
ne, tak ako sa rieši všade vo svete, ale aj v na
šich mestách a  nie bezhlavo presadzovaním 
semaforov, pretože podľa môjho názoru všet
ky argumenty jednoznačne hrajú pre križo
vatku formou kruhového objazdu. Samozrej
me, mám v pamäti aj ostatné témy ohľadom 
dopravy, ktoré v Lamači musíme riešiť, a to je 
vybaviť bezplatný úsek diaľnice medzi Záhor
skou Bystricou a Lamačom. Opakujem to stále, 
ale našou jednoznačnou snahou musí byť vy
tlačiť všetok tranzit smerujúci po Hodonínskej 
a Lamačskej na diaľnicu, aby sme odľahčili tie

Aj v Lamači vyhral SMER-SD        
Desiateho marca 2012 sa konali voľby do NR 
SR. Pre tieto voľby bolo zriadených v  našej 
mestskej časti šesť volebných okrskov. Voľby 
sa uskutočnili v  Základnej škole na Malokar
patskom námestí č. 1 od 7. hod. do 22. hod. 
Uznesením č. 217/2011/VI zo dňa 16. 12. 2011 
miestne zastupiteľstvo zobralo na vedomie 

predloženú informáciu o  časovom harmono
grame úloh prípravy volieb do NR SR v  roku 
2012, podľa ktorej postupovali poverení za
mestnanci miestneho úradu. Zriadená námiet
ková kancelária v miestnom úrade, ktorá bola 
otvorená od 9. 2. 2012 do 8. 3. 2012 umož
ňovala nahliadnuť do zoznamu oprávnených 
voličov a  vzniesť námietku k  údajom v  ňom 

Zber škodlivého odpadu                 
Vážení Lamačania
MČ BratislavaLamač v spolupráci s Magistrá
tom hl. mesta Bratislava a  spoločnosťou AR
GUSS, s.r.o., organizujú pre občanov MČ Lamač 
zber domového odpadu s obsahom škodlivín.
Občania MČ Lamač budú môcť odovzdať do
mový odpad s  obsahom škodlivín do prista
veného vozidla spoločnosti ARGUSS, s.r.o. dňa 
14. 4. 2012 (sobota) v čase od 10,30 do 12,30 
na otočke autobusov MHD na Segnároch
Pracovníci spoločnosti ARGUSS, s.r.o. budú 
preberať len od občanov – fyzických osôb 
nepodnikateľov tieto komunálne odpady:
•	 Staré	náterové	hmoty
•	 Odpadové	rozpúšťadlá
•	 Pesticídy
•	 Oleje	a tuky
•	 Batérie	a akumulátory
•	 Žiarivky	a iný	odpad	obsahujúci	ortuť
•	 Vyradené	 zariadenia	 obsahujúce	 chlór

fluorované uhľovodíky (chladničky, 
mrazničky a pod.)

•	 Vyradené	 elektronické	 a  elektrické	 za-
riadenia – elektrospotrebiče (počítače, 
televízory, monitory, žehličky, práčky, 
mixéry a pod.)

Odpady, ako sú rozpúšťadlá, oleje, pesticídy, 
farby, lepidlá a pod., musia byť uzavreté v pev
ných obaloch, z ktorých sa neuvoľňuje odpad. 
ARGUSS, s.r.o. odoberie takýto odpad len v do
nesených uzavretých obaloch max. do 5 kg 
od 1 osoby.
Hlavné mesto SR Bratislava vytvorilo pod
mienky fyzickým osobám – nepodnikateľom 
pre bezplatné odovzdávanie domového od
padu s obsahom škodlivín aj v stredisku spo-
ločnosti Marius Pedersen, a. s., Stará Vaj-
norská 6, Bratislava, v  pracovných dňoch od 
8. do 16. h, tel. č. 0902 947 870. 

Ing. Peter Šramko
 starosta

to preťažené úseky. Pri rokovaní o linke č. 130 
s predstaviteľmi DPB, ktorá pevne verím bude 
spustená čo najskôr, mimochodom, prinesie 
cez deň spojenie Baumaxu a Lamača s Vojen
skou nemocnicou, sme okrem iného prišli aj 
na myšlienku vytvorenia zóny v starom Lama
či, kde by mohli prechádzať len vodiči s trva
lým pobytom v  Lamači. Niečo podobné fun
guje v Podunajských Biskupiciach a má slúžiť 
obyvateľom mestskej časti a  zabrániť ľuďom 
mimo mestskej časti, aby si úzkymi uličkami 
starého Lamača najmä v  špičkách skracovali 
cestu. Samozrejme, treba to pripraviť a pokiaľ 
sa tento nápad bude dať zrealizovať do reálnej 
podoby, tak ho budem veľmi silno v  záujme 
nás, Lamačanov, podporovať. 
V rámci dopravy je veľmi veľa tém, ale pre 
obmedzený priestor si dovolím ešte pár slov 
k  téme bezpečnosti. Pre nárast kriminality 
v  našej mestskej časti za posledné mesiace 
sme si na februárové zasadnutie zastupiteľ
stva pozvali aj okresného riaditeľa PZ SR Kpt. 
Mgr. Mikuláša Duraja. Ten vyslovil myšlienku, 
ktorú aj ja veľmi silno presadzujem, že bezpeč
nosť nie je o štatistikách, tie znesú všetko, ale 
o pocite bezpečnosti u ľudí, ako konformne sa 
cítia doma v mieste, kde žijú. Preto, keďže nám 
minister vnútra D. Lipšic odpísal, že v dohľad
nom čase neuvažuje o zriadení policajnej sta
nice v Lamači, som inicioval analýzu možnosti 
zriadenia bezpečnostných zložiek z  radov 
našich občanov, ktorí by v  kritických časoch 
a miestach pôsobili najmä preventívne na rôz
ne živly, ktoré sa nám v poslednom čase v La
mači rozmnožili. Ak nám to právne možnosti 
dovolia realizovať, určite urobíme z našej pozí
cie všetko pre to, aby sa pocit istoty a bezpeč
nosti prinavrátil nám všetkým Lamačanom.

Radoslav Olekšák,
 poslanec miestneho zastupiteľstva

obsiahnutých. O vydanie voličského preukazu 
požiadalo 160 voličov. V  týchto voľbách bola 
prípustná aj voľba poštou, túto možnosť vyu
žilo 21 Lamačanov žijúcich v zahraničí. 
Účasť voličov vo voľbách do NR SR 2012 
dosiahla v MČ BA-Lamač 69,47 %. Najväčší 
počet platných hlasov získali v týchto voľbách 
tieto politické subjekty: SMERsociálna de
mokracia – 1 312 (32 %), Sloboda a Solidarita 
– 534 (13 %), SDKÚDS – 513 (13 %), KDH – 467 
(11 %), Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti – 
371 (9 %), MOSTHÍD – 275 (7 %), SNS – 181 
(4 %) a Zmena zdola, DÚS – 135 (3 %). 

mš

Dovoľte mi, aby som úprimne poďakoval všet
kým členom okrskových komisií za ich mimo
riadne obetavú prácu počas volieb do NR SR, 
ktorá bez prestávky trvala takmer 30 hodín. 
Verím, že môj kritický list zaslaný Štatistické
mu úradu popisujúci nedôstojné podmien
ky pri odovzdávaní výsledkov hlasovania na 
pracovisku ŠÚ (v Inchebe) poslúži k tomu, aby 
sa tieto vážne problémy pri nasledujúcich voľ
bách už nezopakovali.

Peter Šramko – starosta
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Pochádzate z  východného Slovenska, z  ro-
diny gréckokatolíckeho kňaza, kde ste pre-
žili pohnuté detstvo. Ako si na to spomínate 
s odstupom času?
Moje rodisko je dedinka Mikulášová, po rusín
sky Niklova, v  Bardejovskom okrese, ale mal 
som iba tri a pol roka, keď sme boli nútení od
tiaľ odísť. V úsilí rozbiť cirkev a upevniť zväzky 
so Sovietskym zväzom totiž štátna moc v aprí
li 1950 zakázala gréckokatolícku cirkev a  po
kúsila sa vnútiť pravoslávie. Aby naša rodina 
nenarúšala budovanie socializmu, boli sme 
v októbri 1951 odsunutí do Čiech. Cestovanie 
nočným vlakom si pamätám pomerne dobre. 
Krajom môjho detstva sa tak stala Českomo
ravská vysočina. Po istých peripetiách sme až 
do roku 1963 bývali na samote v Ulrichovom 
mlyne pod Koječínom. K  rokom exilu v  drs
nom, ale krásnom kraji, k  nezabudnuteľným 
učiteľom na heráleckej škole sa rád vraciam 
v  spomienkach i  fyzicky. Stretnutia bývalých 
spolužiakov sa konajú v  pravidelných odstu
poch. Teším sa na najbližšie v  júni. Po 52 ro
koch... Takto som sa teda stal východniarom 
neovládajúcim východoslovenské nárečie. 

V ktorom roku ste prišli do Bratislavy? Kedy 
do Lamača?
Moja cesta z Čiech do Bratislavy nebola pria
močiara. Bol som síce predurčený za učňa 
Ostravskokarvinských baní, ale mňa práca 
v podzemí nelákala. Rodičia využili istý chaos 
pri administratívnej reorganizácii štátu a  po
slali ma k strýkovi do Popradu. Tu som chodil 
do 9. triedy a  podarilo sa mi prekĺznuť aj na 
strednú ekonomickú školu, dnes obchodnú 
akadémiu. Potreboval som predsa len mať 
nejakú kvalifikáciu, veď som z kádrových dô
vodov nemohol reálne rátať s vysokoškolským 
štúdiom. Našťastie ma podporovali šľachetní 
učitelia na čele s  triednym Jurajom Súletým, 
a  tak moja prihláška na Filozofickú fakultu 
Univerzity Komenského neskončila v  odpad
kovom koši. Prijímacie skúšky som absolvo
val 17. júna 1964 a rozlúčil sa s pohľadom na 
panorámu Tatier a  pred koncom júna som 
dostal dekrét o prijatí – zároveň s pozvánkou 
na júlovú brigádu. Bolo to neuveriteľné. Od 
septembra 1964 som teda Bratislavčan; najprv 
prechodne, po prijatí za asistenta natrvalo. La
mačanom som sa však stal až od apríla 1976. 
Medzitým som sa oženil s  rodenou Bratislav
čankou Máriou Mockovou. Pri presťahovaní 
do družstevného bytu na vtedy Szántóovej, 
dnes Studenohorskej ulici, sme sa už starali 
o dvoch synov. 

Čo ovplyvnilo vaše rozhodnutie študovať na 
Filozofickej fakulte v Bratislave? Podľa čoho 
ste si vyberali váš odbor – klasickú filológiu?
So školským prospechom som nemal starosti. 
Úspešne som zvládal aj ekonomické predme
ty, ale kariéra účtovníka ma nevábila. Priťaho
vali ma jazyky a kultúra. Klasickú filológiu som 
však dostal do vienka – ako to najpresnejšie 
vyjadriť? Vlastne z rúk Najvyššieho. V jeho réžii 
sa to odohralo tak, že pri prijímačkách na fran
cúzštinu a  španielčinu nám bolo oznámené, 
že sa dodatočne otvára kombinácia latinčina 

– francúzština a že sa teda môžeme uchádzať 
aj o ňu. Tak som sa prvý raz stretol s profeso
rom Miloslavom Okálom, ktorý navrhol moje 
prijatie. Tým sa začala moja kariéra klasického 
filológa a on má na nej najväčší podiel. 

Čomu sa v súčasnosti najviac venujete – uče-
niu či písaniu ďalšej vedeckej literatúry? 
Úlohou vysokoškolského učiteľa je spájať ve
deckú prácu s pedagogickou. Mám to šťastie, 
že odbor, v ktorom pracujem, je zároveň mo
jou záľubou. Baví ma odovzdávať mladšej 
generácii vedomosti i  nadšenie pre takú ne
lukratívnu disciplínu, akou je latinistika. Žia
kov, ktorých som formoval, stretávam nielen 
v školskom prostredí, ale aj inde; patrí medzi 
nich napríklad Tatiana Kusá, redaktorka Slo
venského rozhlasu a úspešná autorka divadel
ných hier, alebo Jozef Haľko, pred pár dňami 
vysvätený za pomocného biskupa Bratislav
skej arcidiecézy. Vo výskumnej práci sčasti 
nadväzujem na aktivity prof. Okála a venujem 
sa najmä nášmu latinskému písomníctvu 16. – 
18. storočia. Je to problematika, ktorá skrýva 
ešte veľa zabudnutých myšlienkových aj ume
leckých hodnôt. Na Trnavskej univerzite pôso
bím na Katedre klasických jazykov, rešpekto
vanom centre novolatinských štúdií. 

Pôsobíte aj ako predseda Jednoty sloven-
ských klasických filológov. Čo pre vás zna-
mená táto funkcia?
Túto funkciu som zastával v  rokoch 1999 – 
2008. Predtým som bol niekoľko funkčných 
období vedeckým tajomníkom. Slovenská 
jednota klasických filológov je záujmová orga
nizácia združujúca grécistov a latinistov z roz
ličných pracovísk. Svojich členov informuje 
o dianí vo vednom odbore formou vedeckých 
i  popularizačných prednášok, exkurzií a  sta
vovských publikácií. Medzi jej úlohy patrí vy
dávanie celoslovenského súpisu produkcie. 

Vydali ste veľa zaujímavých publikácií. Koľko 
ich je dovedna? Dá sa povedať o niektorej, že 
je vašou „srdcovkou“?
Bibliografia mojich publikovaných prác čosko
ro dosiahne číslo 400. Označenie srdcovka by 
som ťažko vedel spojiť s jedinou z nich. Medzi 
postavy, ktoré mi ležia na srdci, patria barde
jovskí humanisti 16. storočia Valentín Ecchius 
a  Leonard Stöckel, ktorým patrí celý rad mo
jich prác. Tým zároveň splácam dlh svojmu 
rodnému kraju. Do dejín slovenského prekla
du z gréčtiny a latinčiny som sa zaradil najmä 
prekladmi Cicerona, Plutarcha, sv. Bazila Veľké
ho, za preklad historického diela Rimana Am
miana Marcellina som dokonca dostal Cenu 
Jána Hollého za rok 1988. Veľmi si vážim výzvu 
participovať na prekladoch antických prame
ňov k  dejinám Slovenska, ktorých druhé, re
vidované vydanie vyšlo tesne pred minulými 
Vianocami, a napokon aj účasť v prekladateľ
skom kolektíve slovenskej ekumenickej Biblie. 

Popri svojich učiteľských povinnostiach ste 
prednášali aj na mnohých vedeckých kon-
ferenciách doma i  v  zahraničí. Je to pre vás 
určite tiež veľká pocta...

V skutočnosti nepatrím medzi konferenčných 
matadorov. Význam konferencií sa teraz podľa 
mňa až preceňuje. Pochopiteľne, teší ma, že 
som na kongresoch neolatinistov mohol so 
svojím výskumom oboznámiť svetové odbor
né publikum v  Budapešti a  Uppsale, ale ne
menej si cením prednášky vo Viedni, Varšave, 
Prahe, Brne, Pilíšskej Čabe. Takéto pracovné 
stretnutia s kolegami sú obojstranne užitočné 
a  potvrdzujú dobrý kurz slovenskej filologic
kej vedy aj v zahraničí. 

Ste zakladateľom gréckokatolíckeho chrá-
mového zboru Chryzostomos v  Bratislave. 
Ste stále jeho aktívny člen?
Moja spevácka kariéra sa začala na chóre v He
rálci, potom na istý čas ustala a ožila znova po 
prisťahovaní do Lamača, kde viedla chrámový 
zbor Angela Nemčíková a po jej odchode pre
vzal taktovku Peter Fajkus. V lamačskom zbore 
som okrem krásnych zážitkov získal dôležité 
skúsenosti. Tie som sa usiloval preniesť aj do 
gréckokatolíckeho zboru Chrysostomos, ktorý 
som založil roku 1992. Toto rýdzo amatérske 
teleso nesie meno významného cirkevného 
otca 4. – 5. storočia a venuje sa výhradne litur
gickému spevu byzantskoslovanskej tradície. 
Dosiahol vynikajúcu úroveň vo svojej kategó
rii, roku 2004 dokonca získal od Konferencie 
biskupov Slovenska Cenu Fra Angelica.  

Koncom vlaňajška vás ocenil starosta Lama-
ča za váš prínos pre našu mestskú časť. Čo 
pre vás toto ocenenie znamená?
Toto ocenenie ma prekvapilo, pretože väč
šina mojich aktivít prekračuje teritórium La
mača. Bolo to však príjemné prekvapenie. 
S  Lamačom je môj život spojený už viac ako 
tri desaťročia, cítim sa tu doma a  pohľad na 
dedinu i sídlisko z blízkeho kopca mám veľmi 
rád v každom ročnom období. To, že les je na
ozaj na dosah ruky, že tu stretávam priateľov 
a známych ja, manželka i moje deti, rozhodlo, 
že som sa stal lokálpatriotom. Cena starostu, 
za ktorú som vďačný, ukazuje jednak to, že ani 
okrajová časť mesta nemusí ležať na okraji kul
túrnych aktivít našej krajiny, jednak to, že moja 
práca nie je ľuďom ľahostajná. 

Ak nájdete ešte trochu voľného času, ako ho 
rád trávite?
Voľný čas v pravom zmysle ani nemávam. Do
volenky trávim najradšej na Slovensku, o ad
renalín mám postarané z iných zdrojov, ktoré 
by som označil ako byrokracia. Bežné voľno 
venujem svojim trom neposedným vnúča
tám. 

Katarína Lepiešová
Foto: Marian Kukan

Rozhovor s Lamačanom, doc. PhDr. Danielom Škovierom, CSc.

Východniar, ktorý nevie po východniarsky                                        
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Papierové kráľovstvo                        
V  nedeľu, 18. marca, sa kino v  Lamači neza
plnilo ako zvyčajne. Teplé, už takmer jarné 
počasie totiž volalo viac do prírody ako do 
divadielka. Napriek tomu tí, čo prišli, určite 

neľutovali, lebo teta Kika – Kristína Letkovská 
sa tentoraz premenila na princeznú Kristino
lienku a  porozprávala i  zahrala deťom peknú 
rozprávku o  Papierovom kráľovstve. Na úvod 
boli ocenené opäť deti, ktoré nakreslili obrázok 

z  rozprávky minulej – O  desiatich vareškách. 
Na záver nechýbalo prekvapenie – žrebova
nie lístkov, ktoré všetci dostali pri príchode o 5 
zaujímavých veľkonočných cien. Tí, čo nemali 
šťastie, môžu ho mať možno nabudúce....

kl

ŠKRIATOK v Lamači                              
Začiatkom marca sa v lamačskom kine pred
viedlo Františkánske ochotnícke divadlo El
zeár s hrou Františka Urbánka „Škriatok“. Hoci 
dramatik a prozaik F. Urbánek žil na prelome 
19. a 20. storočia, hra je aktuálna aj v súčasnos

ti. Autor poukazuje na ľudskú zlobu, chamti
vosť a ohováranie, ktoré sa „bezúhonní obyva
telia“ jednej slovenskej obce snažia zvaliť na 
akéhosi škriatka – malé čierne kurča a v koneč
nom dôsledku na nevinné dievča. Príbehom 
sa však vinie aj línia odpustenia a obnovenia 

dobrých medziľudských vzťahov. Zakladateľ 
ochotníckeho divadla, františkán brat Zachej, 
v tejto súvislosti zdôraznil posolstvo príbehu – 
dôležitosť vzájomnej lásky, „aby sme mohli byť 
jeden s druhým a neostali nakoniec len sami“.

Z. Šujanová

Tehlička pre Južný Sudán                
Škôlkari z  Materskej školy sv. Filipa Neriho sa 
už po tretí raz zapojili do charitatívnej zbierky 
Tehlička pre Afriku, ktorú organizuje o. z. Savio. 
Deti sa počas obdobia pôstu môžu zriekať slad
kostí a ušetrené peniaze priniesť do pokladnič

ky v triede. Keďže výťažok zo zbierky tentoraz 
poputuje do Južného Sudánu na pomoc pri 
výstavbe nemocnice, deti si peniaze symbolic
ky vymieňajú za papierové tehličky. Tie potom 
nalepujú na maketu nemocnice, čo im pomáha 
lepšie si predstaviť ich konkrétnu pomoc.
Okrem takéhoto pôstneho predsavzatia deti 
svojou troškou prispeli k  skvalitneniu života 

Výskum pre život                                   
V rámci Dňa výskumu rakoviny sa uskutočnila 
2. marca zaujímavá akcia v  lamačskej Galérii 
obchodného centra Tesco, ktorú organizova
la Nadácia Výskum rakoviny, Nadácia Tesco 
v spolupráci s Mestskou časťou Lamač. Cieľom 
podujatia bola zbierka na dôležitý prístroj pre 
onkológiu, ktorý môže pomôcť mnohým ľu
dom pri liečbe tohto vážneho ochorenia.

Prítomným sa prihovorila MUDr. Margita Klo
bušická, prezidentka Nadácie Výskum rakovi
ny a významní onkológovia, za MČ Lamač sta
rosta Peter Šramko. Bohatý kultúrny program 
otvorilo Občianske združenie Tancujúce Sl
nečnice. Dievčatá z ich tanečného krúžku s ra
dosťou zatancovali mazúrku, polku a letkis. Ta
nečný pár z Lamača – Filip Hazel s partnerkou 
Júliou, ktorý sa venuje spoločenskému tancu 
už 4 roky, krásne zatancoval sambu, čaču, 

waltz a valčík. Nasledovalo vystúpenie moder
ných gymnastiek z klubu Argo. Predviedli dob
re nacvičený tanec, v ktorom vynikli výborne 
zvládnuté gymnastické prvky. Obecenstvo, 
ktoré prilákala temperamentná hudba, krásne 
farebné oblečenie a pekné tance, ocenilo vy
stúpenie šikovných lamačských detí zaslúže
ným potleskom. 

 Jarmila Filipčiková Seniori volili                                             
Dňa 29. Februára bol zvolený nový výbor 
MO	JDS	v Lamači

Predsedníčka	MO	JDS	Lamač:	
Terézia KVASNIČKOVÁ
Podpredseda:	Doc. RNDr. Dávid ARNOLD
Hospodárka:	Terézia HORVÁTHOVÁ
Členovia	výboru:	
Ing. Anna HABOVČÍKOVÁ, Ida MATEJOVIČOVÁ, 
Božena ŠIŠKOVÁ
Revízna	komisia:	
predsedníčka: Anna MARKOVÁ, 
Ing. Peter MORAVICKÝ, Ing. Hana ONDRUŠOVÁ

ľudí v rozvojových krajinách aj predstavením, 
ktoré pred verejnosťou prezentovali 15. marca 
na pôde miestneho kina. Ukázali svoj talent 
a nadšenie pre divadlo, tanec a spev.
Vystúpenie bolo spojené s predajom detských 
výrobkov za ľubovoľný príspevok. Tieto pe
niaze spolu s  dobrovoľným vstupným činia 
577,09 €, za čo všetkým srdečne ďakujeme.

L. Mazúrová
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V MC Obláčik to na jar žije                
V marci sme v  materskom centre Obláčik, 
okrem tradičných herní, prednášok a  kurzov 
potešili našich priaznivcov tromi novými kur
zami. 
Veľmi priaznivý ohlas zaznamenal Folklórik	
s  Valikou Knapovou, na ktorom si deti spolu 
s rodičmi, či starými rodičmi, v pondelok pred
poludním vždy radi zaspievajú a zatancujú na 
slovenské ľudové pesničky. Hodiny Folklóriku 
sú veľmi pestré a detičky si majú možnosť vy
skúšať plno nových hier a zručností, ktoré vy
chádzajú z ľudových tradícií a piesní. Hneď na 
začiatku dostanú dievčence kvietkované suk
ničky a chlapci vyšívané vestičky, v ktorých sa 

potom hrajú a spievajú tradičné ľudové hry – 
varia lekvár v drevených miskách, zahrajú si na 
drevenom škrabadle, uspávajú krojované lát
kové bábiky, vozia sa na handrových koníkoch 
na paličke alebo sa s goralským klobúkom na 
hlave na chvíľku premenia na furmanov. Rodi

čia sa potom už len tešia na záverečné vystú
penie, na ktorom im deti ukážu, čo sa všetko 
naučili. Jednu stredu v mesiaci sa v MC Obláčik 
schádzajú Tvorivé matky (ale, samozrejme, 
vítaní sú všetci), rozhodnuté na chvíľku hodiť 
bežné domáce starosti za hlavu, zveriť deti 
manželom a premeniť tradičné veci na netra
dičné dielka. Pod vedením Katky Habrdovej 
alebo Mirky Markovej sa takto zmenili už jed
noduché fotografie na veselé obrazy na stenu 
(či v scrapbookových fotoalbumoch) alebo aj 
kúsky látok na rozkošné TUTU sukničky. Každý 
utorok a  štvrtok popoludní patrí kurzu Jolly 
Phonics s  Andrejkou Neumeisterovou. Stre
távajú sa tu zvedaví predškoláci, ktorí sa túžia 
dozvedieť viac o písmenkách anglickej abece
dy. Zapájaním všetkých zmyslov sa prostred
níctvom obrázkových knižiek i  znakovej reči 
učia spájať jednotlivé zvuky písmen do slov. 
Ak sa chcete o  našich aktivitách dozvedieť 
viac, sledujte našu stránku www.oblacik.sk 
alebo buďte s nami „v obraze“ na facebooku.

Katarína Szárazová

Vyhodnotenie súťaže o najkrajší 
transparent ŠK Slovan                                                      

Tentoraz bol porotou z radov realizačného tímu 
Mladého slovanistu vyhodnotený za najkrajší 
transparent, ktorý vytvorili žiaci z  Lamača. 
Chlapci a dievčatá, ktorí sa zapojili do maľova
nia transparentu sa tešili z pekných cien, ktoré 
im cez veľkú prestávku prišiel rozdať maskot 
Bobo (Maťka, Zuzka, Zlatka a Vaneska). 

mi
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Uznesenie č. 27/2012/VI k  vyhláseniu na-
stúpenia náhradníka za poslanca Miest-
neho zastupiteľstva Mestskej časti Brati-
slava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie zánik poslaneckého mandátu JUDr. 
Petra Groma podľa § 25 ods. 2 písm. c) záko
na SNR č. 369/1990 Zb. o  obecnom zriadení 
v  znení neskorších predpisov, B. vyhlasuje 
podľa § 51 ods. 1 a 2 zákona SNR č. 346/1990 
o voľbách do orgánov samosprávy obcí v zne
ní neskorších predpisov nastúpenie JUDr. Júlie 
Ondrišovej za poslankyňu Miestneho zastu
piteľstva Mestskej časti BratislavaLamač, C. 
konštatuje, že JUDr. Júlia Ondrišová zložila 
zákonom predpísaný sľub poslanca v  súlade 
s  § 26 zákona SNR č. 369/1990 o  obecnom 
zriadení v  znení neskorších predpisov a  bolo 
jej odovzdané osvedčenie o  tom, že sa stala 
poslankyňou a  D. volí poslankyňu JUDr. Jú
liu Ondrišovú za členku: 1. komisie výstavby, 
územného rozvoja a  regionálnej politiky, 2. 
komisie pre nezlučiteľnosť funkcií a 3. Redakč
nej rady časopisu Lamačan.

Uznesenie č. 28/2012/VI „Stratégii doprav-
nej politiky parkovania Hlavného mesta SR 
Bratislava“. MZ MČ BA-Lamač A. zásadne 

nesúhlasí s  predloženým návrhom „Straté
gie dopravnej politiky parkovania Hlavné
ho mesta SR Bratislava“ a  B. konštatuje, že 
v  predloženom návrhu chýba previazanosť 
na zvýšenie atraktivity a rozsahu verejnej do
pravy BID vrátane jej spolufinancovania zo 
získaných zdrojov – podporovanie alternatív
nych spôsobov dopravy (cyklodoprava, pešia 
doprava, nosný dopravný systém), budovanie 
záchytných parkovísk s  nadväznosťou na ve
rejnú dopravu a  výstavba nových parkova
cích plôch, absentuje vyčíslenie finančných 
dopadov na jednotlivé skupiny obyvateľstva, 
odhad príjmov a nákladov prevádzky systému 
a C. žiada vypracovať novú stratégiu parkova
nia ako systémové riešenie pre všetky skupiny 
obyvateľov Bratislavy po zohľadnení špecifík 
jednotlivých mestských častí na základe ich 
pripomienok – bez pripomienok.

Uznesenie č. 29/2012/VI k  návrhu na rie-
šenie križovatky na uliciach Hodonínska 
a  Vrančovičova. MZ MČ BA-Lamač A. žia-
da GIB vypracovať nezávislú analýzu riešenia 
križovatky pri Pantlovi v zmysle pripomienok 
zástupcov MČ BratislavaLamač z  rokovania 
dňa 10. 2. 2012 pri posudzovaní obidvoch 

variantov a  následne predložiť na rokovanie 
odborných komisií a miestneho zastupiteľstva 
a  B. berie na vedomie stanovisko k  riešeniu 
napojenia vyústenia Galvaniho ul. vo variante 
V2, s ktorým súhlasí – bez pripomienok.

Uznesenie č. 30/2012/VI k  návrhu na 
schválenie nájomnej zmluvy na nebytové 
priestory v Zdravotnom stredisku Lamač – 
MUDr. Eva Poluchová. MZ MČ BA-Lamač A. 
schvaľuje nájomnú zmluvu na priestor – „ne
bytový priestor – objekt Zdravotné stredisko“, 
s  MUDr. Evou Poluchovou na účel prevádz
kovania dermatovenerologickej ambulancie 
s  podmienkou, že nájomná zmluva po jej 
predložení prenajímateľom bude nájomcom 
podpísaná najneskôr do 30 dní od schválenia 
uznesenia v  miestnom zastupiteľstve, inak 
toto uznesenie stráca platnosť – bez pripo
mienok.

Uznesenie č. 31/2012/VI k  problematike 
športovej haly Na barine. MZ MČ BA-Lamač
A. žiada zverejniť lepšie možnosti využitia 
športovej haly na internetovej stránke www.
lamac.sk, vo vývesných tabuliach a v časopise 
Lamačan – bez pripomienok.

Uznesenie č. 34/2012/VI k správe o kontrol-
nej	 činnosti	kontrolórky	MČ	BratislavaLa-
mač za rok 2011 MZ MČ BA-Lamač neprija-
lo.

Uznesenie č. 35/2012/VI ku kontrole dodr-
žiavania VZN č. 1/2007. MZ MČ BA-Lamač A. 
berie na vedomie kontrolu dodržiavania VZN 
č. 1/2007 o  poskytovaní jednorazovej dávky 
sociálne odkázaným občanom za rok 2011 – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 36/2012/VI k žiadosti Gymná-
zia Ul. L. Sáru o predĺženie nájomnej zmlu-
vy. MZ MČ BA-Lamač neprijalo.

Uznesenie č. 37/2012/VI k  informatívnej 
správe o cyklistickej hale Na barine – WYNN 
s. r. o. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje mi
moriadne zvolanie miestneho zastupiteľstva 
s bodom programu: Návrh na zmenu prílohy 
zmluvy so spoločnosťou WYNN s. r. o. po pred
chádzajúcom prerokovaní materiálu v komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej po
litiky – bez pripomienok.  

Uznesenie č. 38/2012/VI k  priebežnému 
hodnoteniu plnenia úloh „Priority volebné-
ho programu pre roky 2012 – 2014“. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie priebežné 
hodnotenie plnenia úloh „Priority volebného 
programu pre roky 2012 – 2014“ – bez pripo
mienok.

Uznesenie č. 40/2012/VI k  návrhu zmluvy 
o  nadstavbe bytov na Heyrovského ulici 

č.  2. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje návrh 
zmluvy o nadstavbe nájomných bytov na Hey
rovského ulici č. 2, BratislavaLamač uzatvore
nej medzi Mestskou časťou BratislavaLamač 
a Hlavným mestom SR Bratislava – bez pripo
mienok.

Uznesenie č. 41/2012/VI k  žiadosti o  kúpu 
časti pozemku č. p. 2555/150 k. ú. Lamač – 
Ing. arch. Pavol Franko (Magistrát hl. mesta 
SR Bratislava) MZ MČ BA-Lamač neprijalo.

Uznesenie č. 42/2012/VI k žiadosti o schvá-
lenie prenájmu budovy bývalej požiarnej 
zbrojnice	–	BARESTO	s.	r.	o.	,	PRAPOL	s.	r. o.,	
Spolok vyslúžilých vojakov. MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje zámer dlhodobého pre
nájmu požiarnej zbrojnice a  budovy bývalej 
pošty s účelom využitia ako „Múzeum lamač
ských tradícií“ a klubové priestory pre „Spolok 
vyslúžilých vojakov“ s podmienkou, že projekt 
a návrh financovania predloží žiadateľ najne
skôr do 30. 6. 2012, inak toto uznesenie stráca 
splatnosť – bez pripomienok.

Uznesenie č. 43/2012/VI k žiadosti o úpra-
vu výšky nájomného na rok 2012 –Roman 
Koštál MZ MČ BA-Lamač neprijalo. 

Uznesenie č. 44/2012/VI k  žiadosti o kúpu 
pozemkov – Ing. Ján Bumbál, Údolná č. 6, 
801 02 Bratislava MZ MČ BA-Lamač nepri-
jalo.

Uznesenie č. 45/2012/VI k návrhu na zmenu 
uznesenia č. 143/2011/VI k odpusteniu náj-

mu – Jaroslav Ivančík. MZ MČ BA-Lamač  A. 
ruší uznesenie MZ č. 143/2011/VI zo dňa 22. 
9. 2011, B. schvaľuje zľavu z  nájomného za 
priestor vinárne „u Jara“ v Dome služieb Lamač 
za rok 2010, a to vo výške 80 % pod podmien
kou úhrady ceny za energie a za služby spoje
né s užívaním nebytového priestoru a C. žiada 
prednostku MÚ predložiť materiál o  pohľa
dávkach MČ voči J. Ivančíkovi a  zhodnotenia 
majetku MČ a ukončení nájmu so započítaním 
investícií J. Ivančíka – bez pripomienok.    

Uznesenie č. 46/2012/VI k žiadosti na uza-
tvorenie Dodatku č. 1 k  nájomnej zmluve 
– MUDr. Eva Polúchová a  MUDr. Zuzana 
Schwarczová. MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí 
s uzatvorením Dodatku č. 1 k nájomnej zmlu
ve na nebytové priestory v Zdravotnom stre
disku Lamač – MUDr. Eva Polúchová s tým, že 
nájomcom nebytového priestoru sa okrem 
MUDr. Polúchovej stáva aj MUDr. Zuzana 
Schwarczová – bez pripomienok.

Uznesenie č. 47/2012/VI k návrhu Koncep-
cie rozvoja informačných systémov Mest-
skej časti Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje predložený návrh Koncepcie 
rozvoja informačných systémov Mestskej časti 
BratislavaLamač – bez pripomienok.

Uznesenie č. 49/2012/VI k  informatív-
nej správe o  projekte „Voľnočasový areál 
a multifunkčným využitím“. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie informatívnu sprá
vu o projekte „Voľnočasový areál s multifunkč
ným využitím“ – bez pripomienok. 

Uznesenia z mimoriadneho zasadnutia MZ 28. 2. 2012                                                                                         

Výber z uznesení zo zasadnutia MZ 22. marca 2012                                                                                            
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V marcii sa v Lamači narodili:                

13. 2.   Daniela Parízková
13. 2.  Sofia Kurinová
13. 2.  Tamara Múčková
17. 2.  Hana Hričáková
22. 2.  Eva Ontkovičová
25. 2.  Tobiáš Ordódy 
 (na fotografii na ceste domov z pôrodnice)

29. 2.  Jakub Lenický
5. 3.  Sofia Druzhková
20. 3.  Tom René Alex Arco

Hokejbalisti opäť úspešne            
Napriek tomu, že deň 18. kola súťaže patril 
hlavne povinnostiam v  súvislosti s  demokra
tickými parlamentnými voľbami (voľba červe
ných, modrých, zelených, nebeských, menši
nových a bohvieakých) si lamačskí hokejbalisti 
nenechali pokaziť náladu a odohrali výborné 
zápasy. Lamač 3 demokraticky nadelil slabuč
kým Pirátom 25:1 a SAVka si v napätom zápa
se poradila so Žralokmi, za ktorých nastúpilo 
mnoho hráčov z hokejbalovej extraligy 8:5.
Na 20. kolo sa tešil každý lamačský hokejbalo
vý fanúšik, nakoľko to bol deň veľkého derby TJ 
SAV a Lamač 3. SAVka ukázala, prečo v tabuľke 
figuruje na 2. mieste a po jednoznačnom prie
behu vyhrala 11:2 a ešte stále môže pomýšlať 
na celkové prvé miesto v tabuľke po základnej 
časti. Lamač 3 sa síce taktiež dostane do play 
off, ale s najväčšou pravdepodobnosťou ho 
čakajú atléti z Rače, ktorí počas tohto hokejba
lového ročníka ešte neprehrali...

Výsledky	17.	kola	(3.	3.	2012)	BHL:	
Lamač 3 – HBC Greenhorns 
6:6 (2:1, 3:2, 1:3) 
Slávia Právnik – TJ SAV Lamač 
0:7 (0:2, 0:3, 0:2)
Výsledky	18.	kola	(10.	3.	2012)	BHL:	
Pirate Rats – Lamač 3 
1:25 (0:10, 0:5. 1:10) 
TJ SAV Lamač – Team Sharks 
8:5 (1:1, 6:3, 1:1)
Výsledky	20.	kola	(24.	3.	2012)	BHL:
TJ SAV Lamač – Lamač 3
11:2 (2:0, 3:0, 6:2)

 Pavel Bizoň,
 hráč Lamača 3 a hokejbalový nadšenec 

Jubilanti apríl 2012                           
 Mária Pospíšková 92
 Mária Fratričová 91
 Jozefína Zajačková 91
 Miloslava Sopirová 90
 Adolf Bořuta 89
 Emília Fríbertová 89
 Štefan Vrbovský 89
 Leopold Bachratý 88
 Ján Doranský 88
 Zdeňka Mihalčáková 88
 Juliana Stejskalová 88
 Anna Venzarová 88
 Anna Dziubanová 87
 Zita Švančarová 87
 Eva Csóková 86
 Vincent Zajac 86
 Melánia Balagová 85
 Mária Kosnáčová 85
 Anna Sirotková 85
 Mária Vašková 85
 Magdaléna Zábojníková 85
 Mária Belákova 84
 Matilda Hrubá 84
 Vincent Krištín 84
 Rudolf Daranský 83
 Viera Martiniová 83
 Dagmar Kákošová 81
 Marian Trsťan 81
 Alžbeta Zelenáková 81
 Mária Vančová 80
 Vladimír Brutenič 79
 Anna Kučerová 79
 Mária Lenská  79
 Veronika Zámečníková 79
 Anastázia Kapráliková 78
 Helena Pongráczová 78
 Alexander Šmigura 78
 Oľga Bruteničová 77
 František Veverka 77
 Jozef Zlatoš  77
 Jaroslav Boskovič 76
 Júlia Bruteničová 76
 Zoltán Šajben 76
 František Albrecht 75
 Rudolf Demovič 75
 Ludmila Rosenbergerová 75

Ďakujeme rodičom                              
Milí rodičia, rada by som sa vám vo svojom 
mene, ale aj v mene ostatných poslancov 
a  pána starostu poďakovala v súvislosti s va
šou iniciatívou pri revitalizácii detského ihriska 
na Studenohorskej ulici č. 5. Som veľmi rada, 
že ste podporili obnovu a inováciu detských 
ihrísk v Lamači, aby z nich vznikli moderné, 

Permanentka pre občanov 
Lamača                                                               
Športovú halu Na barinách môžu bezplatne 
využívať jednotlivci, rodiny i  kolektívy v  čase 
určenom pre verejnosť: 

pondelok 16:00 – 18:00

streda 18:00 – 20:00

piatok 16:00 – 18:00

Prineste si so sebou športovú obuv. Povrch je 
kombinovaný. Časť tvorí mäkké tatami (zápas
nícka žinenka) a časť parkety. Príďte si zacvičiť 
so svojimi priateľmi a deťmi. 
Hala sa dá využívať na tieto športy: beh, ping 
pong, bedminton, basketbal, posilňovanie 
(laná, posilňovacia lavica, drepovací stojan, 
tlaková lavica, posilňovacia hrazda, vzpierač
ské pódium, boxovací pytel).

mi

pestré a bezpečné priestranstvá na hru detí 
v rôznych vekových kategóriách. Vďaka vám 
patrí aj za to, že ste svojou iniciatívou získali 
z fondov finančné prostriedky na úpravu tráv
natej plochy, doplnenia prvkov a vytvorenie 
bráničky. Pevne verím, že aj v budúcnosti bu
deme spoločne pracovať na projektoch v pro
spech Lamača. Teším sa, že aj počasie nám už 
praje a môžeme si užívať NAŠE prvé nové ih
risko spoločne.

Gabriela Bizoňová,
poslankyňa MZ



Program kina na APRíL                                            

1.	4.	 OBHAJCA	–	V strhujúcom trileri stvárnil 
Matthew Mc Conaughey úlohu Micha
ela Hallera, charizmatického trestného 
advokáta pôsobiaceho v  Los Angeles. 
USA, tit., 118 min., 18. h, 2,50 €

14.	4.	 POLNOC	V PARÍŽI	–	Mladý pár Owen 
Wilson a Rachel Mc Adamsová, ktorí sa 
majú na jeseň zosobášiť prichádzajú 
s jej rodičmi do Paríža. Špan./USA, ko
média, 94 min., 18. h, 2,50 €

15. 4. ČESKÝ MIER – Vo filme Český mier sa 
obidva tábory vášnivo hádali o niečo, 
čo Obama v  krátkom polnočnom te
lefonáte, ako mávnutím prezidentské
ho prútika, zrušil. ČR, 103 min., 18. h, 
2,50 €

21.	4.	 DOMOV	NA	VIANOCE	–	V  snímke sa 
mieša humor a smútok, šťastie a bez
nádej, ale stále je v nej prítomná nádej 
a  odpustenie. Nem./Nórsko/Švédsko, 
tit., 85 min., 18. h, 2,50 €

28.	 a  29.	 4.	 KOCÚR	V  ČIŽMÁCH	 –	Vo filme 
zastihnete titulného hrdinu v  dobe, 
ktorá časovo predchádza stretnutiu so 
zeleným zlobrom. USA, slov. dabing, 
90 min.,18. h, 2,50 €

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač   

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.:	64	78	00	65

MIESTNy	ÚRAD	A POKLADňA
Pondelok	 10:00	–	12:00	 13:00	–	17:00
Utorok	 		8:00	–	12:00	
Streda	 		7:30	–	12:00	 13:00	–	16:30
Štvrtok	 		8:00	–	11:00
Piatok	 		8:00	–	11:00
PODATEľňA
Pondelok	 		8:00	–	12:00	 13:00	–	17:00
Utorok	 		7:30	–	12:00	 13:00	–	15:30
Streda	 		7:30	–	12:00	 13:00	–	17:00
Štvrtok	 		7:30	–	12:00	 13:00	–	16:00
Piatok	 		7:30	–	12:00
OVEROVANIE	PODPISOV	A LISTÍN
Pondelok	 		8:00	–	11:00	 13:30	–	16:30
Utorok	 		8:00	–	11:00	 13:30	–	15:00
Streda	 		8:00	–	11:00	 13:30	–	16:30
Štvrtok	 		8:00	–	11:00	 13:30	–	15:00
Piatok	 		8:00	–	11:00

ZMENA ORDINAČNÝCH HODÍN:
Veterinárna ambulancia – Lamač,
Heyrovského 12
web: pavolcech.netlab.sk
mail:	pavolcech@gmail.com
mobil: 0903 463 022
Ordinačné hodiny  Individuálne ord. hod. 
   na telef. objednávku
Po  15,00 – 19,30     9,00 – 12,00
Ut  15,00 – 19,30     9,00 – 12,00
Str  15,00 – 19,30     9,00 – 12,00
Štvr     9,00 – 12,00  12,00 – 15,00 operačný deň
Pia  14,00 – 17,30     9,00 – 12,00 

Riadková inzercia                                                          

• Inštalatér – aj cez víkendy 0904 572 977 
• Predaj krmiva značky Eminet pre psov 

a  mačky – balenie 3 kg a  15 kg za výhod
né ceny. Dovoz v Lamači zdarma, tel. číslo: 
0905 284 492

• Dám do prenájmu 1izbový byt na Bako
šovej ulici, cena 300 € aj s  energiou tel. č.:       
02/ 555 72 769

• Novootvorený salón krásy a zdravia Nikole
ta, ponúka lymfodrenážne manuálne ma
sáže, anticelulitídové masáže, reiki terapiu 
a japonskú manikúru. Objednávky na tel. č.: 
0911 900 711 

• Kozmetika Viera – čistenie pleti, masáž pleti, 
laserové ošetrenie pleti, ionizácia tváre, de
pilácia tváre, nôh a rúk. Objednávky na tel. 
č.: 0905 458 233. Tešíme sa na vašu návšte
vu na Heyrovského 14.

• Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkendy. 0905 429 097, 0911 429 097

• Ján Polák – vodoinštalácie a údržba výmeny 
a opravy WC batérie, sifóny, zapojenie umý
vačiek a pračiek, vŕtanie dier do panelov 
0905/ 627  321

Program MC Obláčik                                                   

Utorok 3. 4., o  10. h  – Veľkonočné tvorivé 
dielničky pre deti. Prihlásenie sa na:  belovo
va@seznam.cz
Utorok 3. 4., o 17. h – Hľadanie veľkonočné-
ho pokladu
Utorok 3. 4., o 17,30 h – Lienka Kikilienka 
a  Veľkonočné vajíčko – veľkonočné divadel
né predstavenie s Kikou Letkovou v telocvični 
(nezabudnite si prezúvky)
Streda 4. 4., o 10. h – Prednáška Feng suej – 5 
živlov vo feng suej. Vstupné je 5 eur. Prihláse
nie sa na: cestavnas@gmail.com – Ing. Dáša 
Bucková.
Štvrtok 12. 4., od 18. do 20. h – Kurz Efektív-
neho rodičovstva 
Streda 18. 4., o  10. h  – Podporná skupina 
dojčenia, téma: Ako postupovať pri dojčení, keď 
dieťatko nedostatočne priberá? Prihlásenie sa 
na: 0949/429 752 – vedie laktačná poradkyňa 
Lujza Servanská.
Streda 18. 4., o 18. h – Tvorivé matky – Kvety 
z organzy. Prihlásenie sa na: miroslava.marko
va77@gmail.com.
Streda 25. 4., o 10. h – Stretnutie mamičiek,  
téma: O spánku detí. Prihlásenie sa na: mcob
lacik@materskecentra.sk
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Program JDS na apríl                                         
 
4.	4.	2012	 14,00	–	16,00	hod.:	
Veľkonočná výzdoba
11.	4.	2012	 14,00		–	16,00	hod.:	
Spoločne spievame
18.	4.	2012	 14,00	–	16,00	hod.:	
Fotografie starej Bratislavy
19.	4.	2012	 14,00	hod.:	
Stretnutie	členov	výboru	MO	JDS	
25.	4.	2012	 15,00	hod.:	
Stretnutie členov JDS

Založili sme si vlastnú mailovu adresu:
jednotadochodcov.podhaj@gmail.com
Môžete nám na túto adresu písať svoje návrhy 
a podnety.

Oznamy                                                                                   

Na akciu Vítanie malých Lamačanov môžete 
prihlásiť deti narodené od septembra 2011 do 
apríla 2012 na mailovej adrese simoncicova@
lamac.sk alebo osobne v  MÚ BALamač do 
30. 4. 2012

Miestny úrad v  spolupráci s  kultúrnou komi
siou pripravuje výstavu ručných prác (maľo
vanie kraslíc, výšivky...) v kine Lamač. Prosíme 
vás, ak by ste vedeli o niekom alebo sami by 
ste chceli vystaviť svoje práce, a tak sa podeliť 
o krásu so všetkými, prihláste sa v Miestnom 
úrade BALamač do 13. 4. 2012

Relax pri mori                                                                    

Milí Lamačania, dovoľte, aby som vás ako dlho
ročná predsedníčka kultúrnej komisie poinfor
movala o možnosti príjemne stráviť atraktívnu 
8dňovú poznávaciu exkurziu spojenú s  rela
xom pri mori a  degustáciami v  Taliansku na 
Palmovej riviére. Ubytovanie v  hoteli s  tromi 
hviezdičkami, polpenziou, dopravou a  tromi 
výletmi napr. do Loreta. Všetky výlety, návšte
vy múzeí a degustácie sú v cene zájazdu. 
Neváhajte, vybavila som priaznivú cenu 299 
eur.  Bližšie informácie na tel. č.: 0915 794 640.

Marta Janyšková

Výbor JDS žiada svojich členov, ktorí si ešte 
nevyrovnali členský príspevok na rok 2012, 
aby tak urobili najneskôr do konca apríla t. r. 
Ďakujem! 

A. Marková

Zasadnutie komisií MZ BA-Lamač                     

Životného prostredia 12.4., Sociálna 17.4., 
Kultúrna 18.4., Finančná 23.4., Stavebná 23.4., 
Školská 26.4.

Program na apríl                                                    

15. 4. o 11,00 h – Divadielko pre deti 
v kine Lamač – Šašo Šo na Kockohrade
23. 4. – Zájazd seniorov – Mosonma-
gyaróvár
30. 4. – Stavanie mája
1. 5. o 16,30 h – Prvomájový guláš 


